JOURNAL OF SHANGHAI UNIVERSITY

OF POLITICAL SCIENCE AND LAW

中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)扩展期刊 全国高校社科期刊特色栏目 全国高校优秀社科期刊 上海市高校优秀学报











《刑法修正案(十一)》若干要点的解析及评价

论个人信息处理者的告知义务

隐私权与个人信息关系的再思考

张明楷

曲新久

程啸

石佳友







法治论丛

2021年9月 第36卷

上海政法学院学报 (法治论丛)

目 录

2021年第5期 (第36卷 总第209期) 2021年9月15日

(双月刊)

《刑法修正案(十一)》专论

特约主持人:张建

盗伐、滥伐林木罪的重要问题 张明楷 1

《刑法修正案(十一)》若干要点的解析及评论 曲新久 18

侵犯知识产权犯罪最新刑法修正的基本类型与司法适用 张 建 俞小海 37

法学前沿

对《仲裁法》修订的"三点"思考

学术关注:聚焦《个人信息保护法》

特约主持人: 石佳友

论个人信息处理者的告知义务 程 啸 67

知情同意规则的现实困境与对策检视 马新彦 张传才 99

个人信息匿名化的迷思

——以《个人信息保护法(草案)》匿名化除外条款为例 沈伟伟 110

数据共享的风险与应对

大数据时代的权利演进与竞合:从隐私权、个人信息权到个人数据权 郑 飞 李思言 137

个人信息处理的合理限度

——基于必要性原则的场景化分析 刘忠炫 150

期刊基本参数: CN 31-2011/D*1986*B*A4*164*ZH*P* ¥20.00*2500*11*2021*09

Journal of Shanghai University of Political Science and Law

THE RULE OF LAW FORUM

Vol. 36 No. 5 Sep. 2021

Contents

Major Issues Regarding the Crime of Illegally Chopping Down Trees and the	Crime of Arbitrarily Cho	pping
Down Trees	Zhang Mingkai	1
The Analysis and Comment on the points of the 11th Amendment to the Crimi	nal Law	
	Qu Xinjiu	18
The Basic Types and Judicial Application of Intellectual Property Infri	ngement Crime in the	Latest
Amendment to the Criminal Law ZI	hang Jian, Yu Xiaohai	37
Three Points of View on the Amendment to the Arbitration Law——The D	oraft of the Arbitration L	aw as
Reference Liu	Xiaohong, Feng Shuo	54
On the Notification Duty of Personal Information Processor	Cheng Xiao	67
Rethinking of the Interactions between Right of Privacy and Personal Data:	On the Application of L	aw on
Private Information	Shi Jiayou	81
The Practical Dilemma of Informed Consent and the Viewpoint of Countermed	asures	
Ma Xin	nyan, Zhang Chuancai	99
The Myth of Anonymity of Personal Information——A Case Study on the E	xclusion Clause of Anon	ıymity
of the Draft of Personal Information Protection Law	Shen Weiwei	110
Risks and Countermeasures of Data Sharing —— Taking Online Lending Plat	forms for Example	
	Bao Xiaoli	122
The Evolution and Competition of Rights in the Era of Big Data: From Privar	cy Right, Personal Inforr	nation
Right to Personal Data Right	Zheng Fei, Li Siyan	137
The Reasonable Limitation of Personal Information Processing——A Con-	textual Analysis Based	on the
Principle of Necessity		
	Liu Zhongxuan	150